
NIHIL OPERI DEI PRÆPONATUR

PUT NOTHING BEFORE THE WORK OF GOD ~ NE RIEN PRÉFÉRER AL'ŒUVRE DE DIEU

NEWSLETTER ✠ MONASTÈRE SAINT-BENOÎT ✠ LETTRE AUX AMIS

N. XXIII ~ TEMPUS QUADRAGESIMÆ ~ MMXXV

LENT is the “acceptable time”, the “sacred season” in which, according to St Benedict, we should “live lives of great purity” and “expiate the negligences of other times” (Rule, ch, 49). St Benedict’s realism here is salutary: even in monasteries, let alone in the world, we can easily become preoccupied with the demands of daily life and activity and be distracted from the fundamentals of our Christian and monastic life.

If the disciplines of Lent serve to refocus us, to recall to us the eternal verities, to the fundamental truth that “we have here no lasting city” (Heb. 13:14), and that all that we do in this life is but a preparation for our particular judgement and, in heaven, it will have increased efforts in prayer, themselves, howsoever and for others. They are and maintaining that right restoring the correct balance of living in the world and not as slaves to its every

These are not ends in good they may be for us means towards restoring relationship with God, to ance between the realities living in it as Christians, attraction.

Let us do our best, then, circumstances and possibilities giving ourselves to more rificial generosity to furso doing we shall do much damage our sins have conquering our vices and

Lent is not an end in serve as a preparation for we celebrate in the Sacred with the Easter feast. May celebrate it worthily and ural joy!

Dom Alcuin, *Prior*

LE CAREME est le « saison sacrée » au Benoît, nous de- d'une grande pureté » et gences des autres temps » lisme de St Benoît est ici

monastères, et donc a fortiori dans le monde, nous pouvons facilement être préoccupés par les exigences de la vie et nos activités quotidiennes. Nous pouvons alors perdre de vue le but de notre vie chrétienne.

Les disciplines du Carême servent à nous remettre à l'esprit et à raviver notre compréhension des vérités éternelles, et particulièrement la vérité fondamentale que « nous n'avons pas ici de cité durable » (Héb. 13:14). Toutes nos actions et ce que nous faisons dans cette vie n'est qu'une préparation à notre jugement particulier et à la vie éternelle au ciel. C'est dans ce but que durant ce temps nous redoublons d'efforts dans la prière, le jeûne et l'aumône.

Ces disciplines ascétiques, aussi bonnes soient-elles pour nous et pour les autres, ne sont pas des fins en elles-mêmes. Elles sont des moyens de rétablir et de maintenir cette véritable relation avec Dieu, de rétablir l'équilibre entre les réalités de la vie dans le monde et les exigences que demande cette vie pour nous chrétiens afin que nous ne soyons pas esclaves de ses charmes.

Faisons donc de notre mieux, chacun selon nos circonstances particulières et selon ce qui nous est possible, en renonçant à nous-mêmes, en priant de manière plus fervente et en faisant preuve d'une générosité redoublée afin de faire avancer l'œuvre de Dieu dans le monde. Ce faisant, nous obtiendrons la réparation des heurts causés par nos péchés, nous progresserons vers la victoire sur nos vices et nous grandirons dans la vertu.

Dom Alcuin, *Prieur*



each of us according to our abilities, in self-denial, in fervent prayer, and in sac- ther Godly causes. For in towards repairing the caused, in advancing in in growing in virtue.

itself either. Its exigencies the greatest of feasts that Triduum, culminating a good Lent enable us to with lasting and supernat-

temps favorable », la « cours de laquelle, selon St vrions « mener des vies ainsi « expier les négli- (Règle, ch. 49). Le réa- poignant : même dans les

SOME NEWS FROM THE MONASTERY

DECEMBER 19TH 2024 brought the excitement of the birth of our first Maremma puppies—an event not without its difficulties due to the exceptional cold of this past winter. We have the joy of two wonderful additions: Jess and Urban (December 19th is the feast of the Benedictine Pope Blessed Urban V and of the singing of the ‘O radix Jesse’). In spite of the need to practice detachment in all things, it seems that the brethren wish both to remain part of the monastic family permanently...!



The worthy celebration of Christmas in the Church and refectory was joyful, even in spite of the cold. The singing of the three Masses of Christmas warmed the brethren (as did the mulled wine after midnight Mass). Our home-reared turkey, ably plucked by our new machine, fed us well.

Our Nocturnale project advances steadily, with drafts of all three volumes almost in place. Volume I (the *Psalterium*) now exists in a draft hardback limited printing and is being studied by monastics and others before, hopefully, definitive publication later in the year. The *Temporale* and *Sanctorale*, which are larger, will be published later—much more work is involved in these larger volumes.



Candlemas fell on a Sunday this year, allowing our Sunday faithful to participate in its blessing of Can-

dles and procession to the joy of all.



Once again, this year Fr Prior spent some time in the USA preaching a pre-Lenten retreat to a monastic community and visiting another monastery. The mutual support we can give and that we receive to and from other monasteries is a blessing for all. He also managed to briefly meet with supporters of our USA Foundation, which is always a joy.

As the end of winter approaches there is much activity in the garden: the soil in the greenhouse is being improved ready to receive the seedlings already growing in the monastery; eggs are being collected for the first incubation; fruit trees have been pruned, etc. The garden has seen many structural improvements since last year and we are hoping for a greater productivity this year.

The community is preparing to receive a new postulant in the summer as well as some vocation visits from good candidates. These men are a real encouragement: please pray for them! Our younger monks are working hard on their respective doctoral studies—in addition, of course, to the Offices and daily work that is theirs in the monastery.

At the time of writing, as the result of a happy opening-up of communication with the regional heritage authorities, we are working with our architects in requesting the building permit for stage one of restoration works, as well as working with the local authorities on stage 2 and beyond. All of this is well overdue, certainly, but we thank God that it is now moving forward.

As you will read herein, in July we shall celebrate 1,000 years since our church was given to the Benedictines in 1025. We are expecting a number of prominent authorities to be present. We hope that, in one way or another, you will be able to participate in these celebrations, even if from afar.



*A l'occasion du millénaire
de la donation de leur église à l'Ordre Bénédictin en 1025
le Révérend Père Prieur et la communauté monastique de Brignoles
sont heureux de vous inviter
à la bénédiction d'une nouvelle statue de Saint Benoît
commissionné spécialement pour le jubilé
le jeudi 10 juillet 2025 à 17h15.*

*La bénédiction sera suivie d'une procession,
des premières vêpres solennelles et d'un apéritif.*

*Et également, **le vendredi 11 juillet 2025 à 10h00,**
pour une messe chantée en grégorien dans l'église du Xème siècle.*

*La messe sera suivie d'une réception et d'un buffet
dans la propriété du monastère.*

*On the occasion of the celebration of 1000 years
since the donation of their church to the Benedictine order in 1025*

*Reverend Father Prior and Community are pleased to invite you
to the blessing of our new statue of Saint Benedict
specially commissioned for this occasion
followed by a procession, solemn first vespers and an aperitif
on **Thursday, July 10th, 2025 at 17h15***

*and also to the celebration of Holy Mass sung in Gregorian chant
on the feast of Saint Benedict on **Friday 11th July, 2025 at 10h00**
followed by a reception and buffet in the monastery grounds.*

A MILLENNIUM GIFT ~ UN CADEAU POUR LE MILLENAIRE

IN ORDER TO CELEBRATE the millennium of the arrival of Benedictines in Brignoles, we have commissioned a new statue of St Benedict which is to be blessed on July 10th, before first vespers of his summer feast. The statue, approximately the same size as our Romanesque statue of the Blessed Virgin currently in the monastery church, is—fittingly—being carved in linden wood by a Benedictine monk-hermit who is a friend of the monastery. This commission is thereby both profiting from his affinity with the subject and is aiding to support his life as a hermit dedicated to a solitary life of prayer at the heart of which is the celebration of the traditional Benedictine Office and Mass.

It is a work in progress: the finished work will be polychromed in the classical Romanesque style. It will become the principal shrine of St Benedict in the restored monastery church so that the monks and our visitors can pray before it as they wish.



In commissioning this statue, we hope that we have acted so as to bring into being something beautiful and of God as a fitting way to give thanks for the gift of our church to Benedictine monks 1,000 years ago. True works of art, however, take time and money to complete. Accordingly, we invite our oblates and friends to participate in this commission by making a 'millennium donation' towards its cost and towards a true work of art that will lift up hearts and minds to God for many years hence.

Contributions can be sent to the monastery or to our USA Foundation or UK Charity in any manner you wish—details may be found on the back page of this newsletter. Thank you and God bless and reward you for your generosity!

AFIN DE CELEBRER le millénaire de l'arrivée des bénédictins à Brignoles, nous faisons réaliser une nouvelle statue de saint Benoît. Elle sera bénite le 10 juillet juste avant les premières vêpres de la saint Benoît d'été. La statue, faisant approximativement la même taille que la statue romane de la Sainte Vierge actuellement dans l'église du monastère, sera sculptée dans du bois de tilleul par un moine-hermite bénédictin, ami du monastère. Cette commande profite ainsi de sa connaissance et de sa prière. Elle contribue également à soutenir sa vie d'ermite : une vie de prière solitaire au cœur de laquelle se trouve la célébration de l'office bénédictin et de la messe traditionnelle.

Il s'agit d'un travail en cours : l'œuvre achevée sera polychromée dans le style roman classique. Elle deviendra la principale statue de saint Benoît dans l'église restaurée du monastère, de sorte que les moines et nos visiteurs pourront prier devant elle comme ils le souhaitent.

En commanditant cette statue, nous espérons avoir agi de manière à créer une œuvre qui reflète la beauté de Dieu : une manière appropriée de rendre grâce pour le don de notre église aux moines bénédictins il y a 1 000 ans. Par conséquent, nous invitons nos oblates et nos amis à participer à cette commande en faisant un « don du millénaire » afin de couvrir son coût mais surtout pour que cette véritable œuvre d'art puisse élever les cœurs et les esprits vers Dieu pendant de nombreuses années.

Les contributions peuvent être envoyées au monastère, de la manière que vous souhaitez - les détails se trouvent sur la dernière page de ce bulletin. Merci et que Dieu vous bénisse et vous récompense pour votre générosité !



DES NOUVELLES DU MONASTÈRE

LE 19 DECEMBRE 2024, nous avons eu la joie de voir naître nos premiers chiots - un événement qui n'a pas été sans difficultés en raison du froid exceptionnel de l'hiver. Même avec la demande de notre Bienheureux Père que les frères soient détachés de toutes choses, il semble que de cette portée, deux nouveaux chiots soient venus rejoindre la famille de manière permanente ! Jess et Urbain (le 19 décembre est la fête du pape bénédictin, Urbain V, et du chant de l'antienne : « O radix Jesse »).



Malgré un froid glacial, les belles célébrations de Noël dans l'église et le réfectoire furent joyeuses. Le chant des trois messes de Noël a réchauffé les frères (tout comme le vin chaud après la messe de minuit). Notre dinde « élevée maison », et habilement plumée par notre nouvelle plumeuse, nous a bien nourris.



Notre projet de Nocturnale progresse doucement, les maquettes des trois volumes étant presque prêtes. Le tome I (le Psautier) existe maintenant dans un projet d'impression limitée et est étudié par des moines et d'autres personnes avant, nous l'espérons, une publication définitive plus tard dans l'année. Le

Temporale et le *Sanctorale*, qui sont plus volumineux, seront publiés plus tard.

La Chandeleur, tombant un dimanche cette année, a permis à nos fidèles réguliers de participer à la bénédiction des cierges et à la procession, pour la plus grande joie de tous.



Cette année encore, Père Prieur a passé du temps aux Etats-Unis pour prêcher une retraite de précarême à une communauté monastique. Il en a profité pour rendre visite à un autre monastère. Le soutien mutuel que nous pouvons apporter et que nous recevons est une bénédiction pour tous. Il a également pu rencontrer brièvement des sympathisants de notre Fondation aux États-Unis, ce qui est toujours une joie.

À l'approche de la fin de l'hiver, le jardin redouble d'activité : la terre de la serre est améliorée, prête à recevoir les semis qui éclosent en ce moment au sein de la clôture ; les œufs sont ramassés pour la première incubation de la saison ; les fruitiers ont été taillés, etc. Le jardin a eu de nombreuses améliorations structurelles depuis l'année dernière et nous espérons une plus grande productivité cette année.

La communauté se prépare à accueillir un nouveau postulant au cours de l'été ainsi que des visites de vocationnelles de la part de bons et sérieux candidats. Ces jeunes hommes sont un véritable encouragement pour nous : priez pour eux ! Nos jeunes moines travaillent dur sur leurs études doctorales respectives - en plus, bien sûr, des offices et du travail quotidien qui est le leur au monastère.

À l'heure où nous écrivons ces lignes, grâce à d'heureux avancements avec les autorités régionales chargées du patrimoine, nous travaillons avec nos architectes pour déposer le permis de construire pour la première phase des travaux de restauration. Nous travaillons également avec les autorités locales pour les deuxième et troisième phases. Tout cela a pris beaucoup de retard, certes, mais nous remercions Dieu d'avoir fait avancer les choses.

Comme vous le lirez dans le présent document, nous célébrerons en juillet les 100 ans de la donation de notre église aux Bénédictins en l'an 1025. Nous attendons la présence d'un certain nombre d'autorités civiles et militaires. Nous espérons que, d'une manière ou d'une autre, vous pourrez participer à ces célébrations, même si ce n'est que par la prière.

SOME WAYS TO ASSIST US ~ POUR NOUS AIDER

EACH MONTH we celebrate a requiem Mass for our deceased benefactors, relatives and friends (see the picture on the front cover). So too we commemorate the faithful departed at the end of each Office and daily Chapter meeting of the community. Our living benefactors and friends are included in our prayers daily, just as our oblates and associates share formally in the spiritual works of the monastery.

Your material support—be it through donations, Mass offerings, legacies or other gifts—sustains this work of prayer, which includes prayer for the Church and the world at this precarious moment of history.

As ever, we are profoundly grateful for your support. This winter has been bitterly cold and energy bills have been exceptionally high. Insurance tariffs rise constantly, as do prices of the materials we need to improve the infrastructure of the garden and increase its capacity to sustain the monks and our many guests. The generosity of those who commit to a regular donation through transfers, JustGiving or PayPal ensures that we can pay the monthly bills. Those who send more occasional donations enable us to rejoice in the Providential blessings they bring.

Once again: thank you and God bless and reward you for your kindness and help!

TO MAKE A DONATION ~ POUR FAIRE UN DON

*EN FRANCE, EUROPE CONTINENTALE
& AUTRES PAYS / IN FRANCE, CONTINENTAL
EUROPE & OTHER COUNTRIES:*

Association Monastère Saint-Benoît

(adresse ci-dessous ~ address below)

IBAN: FR76 1460 7003 7470 4135 0793 796
BIC/SWIFT: CCBPFRPPMAR

CONTRIBUABLES FRANÇAIS

qui souhaitent recevoir un reçu fiscal

pouvez effectuer un virement bancaire ou envoyer un chèque à l'ordre de **notre Fonds de Dotation**

« **Amis du Monastère Saint-Benoît** »

et nous pourrions nous-mêmes émettre le reçu.

IBAN : FR76 1460 7003 7430 4139 4927 341
BIC/SWIFT : CCBPFRPPMAR

IN THE UNITED KINGDOM:

Friends of the Monastère Saint-Benoît

(UK Registered Charity 1182277)

110 Fairfield Drive, Dorking, Surrey, RH4 1JJ

Please remember us in your will ~ Veuillez bien penser à nous lorsque vous préparez votre testament.

RETRIBUERE DIGNARE DOMINE, OMNIBUS NOBIS BONA FACIENTIBUS
PROPTER NOMEN TUUM, VITAM AETERNAM. AMEN.

Daignez, Seigneur, récompenser tous ceux qui par votre saint Nom nous font du bien, en leur donnant la vie éternelle. Amen.

Reward, O Lord, with eternal life all those who do good to us for the sake of your name. Amen.

CHAQUE MOIS nous célébrons une messe de requiem pour nos bienfaiteurs, parents et amis décédés. De même, nous commémorons tous nos fidèles et amis défunts à la fin de chaque office et chaque matin après le Chapitre de communauté. En outre, nos bienfaiteurs et amis vivants sont inclus dans nos prières quotidiennes, tout comme nos oblats et associés qui participent particulièrement aux œuvres spirituelles du monastère.

Votre soutien, qu'il s'agisse de dons, d'offrandes de messes, de legs ou des dons divers et variés - soutient cette œuvre de prière pour l'Église et le monde.

Nous sommes profondément reconnaissants pour votre soutien. Cet hiver a été très froid et les factures ont été exceptionnellement élevées. Les tarifs d'assurance augmentent constamment, tout comme les prix des matériaux pour améliorer l'infrastructure du jardin et accroître sa capacité à subvenir aux besoins des moines et de nos nombreux hôtes. La générosité de ceux qui s'engagent à faire un don régulier par virement, JustGiving ou PayPal nous permet de payer les factures mensuelles. Ceux qui envoient des dons plus occasionnels nous permettent de nous réjouir des bénédictions providentielles qu'ils nous apportent.

Merci et que Dieu vous récompense!

Sort code: 40 52 40; Account no. 00032475

For Gift Aid eligible donations please use the enclosed form or contact us: amici.msb@gmail.com

IN THE UNITED STATES OF AMERICA:

Monastere Saint-Benoit Foundation

USA, Inc (a 501 c 3 non-profit)

9540 Garland Road, Suite 381-272,
Dallas, Tx. 75218, USA

Tax receipts are issued. Wire transfers are possible. Donations by PayPal can be made to the contact email address: msbfoundationusa@gmail.com

PayPal

Les dons peuvent être faits à travers notre site web ou envoyés à : contact@monasterebrignoles.org

Donations may be made through our website or sent to: contact@monasterebrignoles.org

JustGiving

www.justgiving.com/friendsofmsb

MONASTÈRE SAINT-BENOÎT, 4763 Rte THEODORE LINARI, Rte DE VINS, 83170, BRIGNOLES, FRANCE

www.monasterebrignoles.org contact@monasterebrignoles.org +33 (0)7 69 50 14 47

